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Verslag najaarsvergadering  
Vereniging Stad en Lande van   
Schouwen-Duiveland. 
25 november 2022, Dorphuis De Vanger te Bruinisse 

 
Door Joyce van Dijke-Vermeulen 

 
 

Opening, verslag,  mededelingen en oproepjes vanuit het bestuur en commissies 
Voorzitter Anita de Munnik opent de vergadering en heet alle 52 aanwezigen van harte welkom. 
Een speciaal welkomswoord is er voor de aanwezige ereleden Hans Erbrink, Huib Uil en 
Peter Vleugel.  
 
Het conceptverslag van 20 mei 2022 wordt door de vergadering per acclamatie ongewijzigd 
vastgesteld.  
 
Hierna volgen onderstaande mededelingen en oproepjes vanuit het bestuur en commissies: 

 Erik van den Bos praat als lid van de commissie Planologie de vergadering bij over de 
werkzaamheden en met welke onderwerpen de commissie zich de afgelopen tijd heeft 
beziggehouden. Dit betreft onder andere de kademuren Oude Haven in Zierikzee, het 
ontwikkelplan 'De oude Maalderij' te Renesse,  het 150/20kV hoogspanningsstation,  
Structuurvisie Wonen 2022, actualisatie Huisvestingsverordening,  de Julianahoeve in 
Renesse en het ontwerpbestemmingsplan Rietdijk 12 te Zonnemaire. Fijn om te melden 
is dat de commissie onlangs is uitgebreid met Sjaak Boeckhout. 

 De commissie Monumenten heeft versterking gekregen van Marlien Slingerland en 
Ardjan Sterkenburg en bestaat momenteel uit vijf personen. Met vernieuwd elan is deze 
commissie inmiddels aan de slag met lopende zaken en nieuwe onderwerpen. 

 Vanuit de commissie Tijdschrift wordt een oproep gedaan voor versterking van de 
redactie. Ook is men op zoek naar een fotograaf die op verzoek foto’s wilt nemen 
passend bij de te plaatsen artikelen.  

 Onze huidige secretaris treedt binnenkort terug uit het bestuur. Zij doet een dringende 
oproep aan iedereen die belangstelling heeft voor deze functie. Ze vertelt over de 
bezigheden binnen het secretariaat en wat deze functie verder inhoudt. Het bestuur is op 
zoek naar iemand met affiniteit voor het erfgoed op Schouwen-Duiveland en wie graag 
als een spin in het web wil fungeren binnen Stad & Lande. 

 Bij Jumbo Schot Nieuwerkerk loopt momenteel een plaatjesactie over Bijzonder 
Schouwen-Duiveland. Enkele Stad & Lande bestuurs- en commissieleden hebben 
hiervoor alle benodigde teksten, foto’s (250!) en layout aangeleverd. Het blijkt een enorm 
succes en een laagdrempelige manier om het mooie erfgoed van Schouwen-Duiveland 
onder de aandacht te brengen van jong en oud. Binnenkort wordt er een heuse 
plaatjesruilmiddag georganiseerd. 

 
Begroting 2023 
Penningmeester Christan Zantboer geeft een toelichting op de begroting van 2023. We hebben 
in 2023 weer 31 nieuwe leden mogen verwelkomen maar maken ons zorgen over het aantal 
opzeggingen per 2023. Door de inflatie en de gestegen kosten in levensonderhoud en energie 
stelt het bestuur voor de contributie voor 2023 niet te verhogen. Dit voorstel wordt door de 
vergadering goedgekeurd.  Hetzelfde geldt voor de begroting. 
De voorzitter dankt de 1e en 2e penningmeester voor het opstellen van de begroting 2023. 
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Rondvraag en wat verder ter tafel komt.  
Wim de Vrieze doet de suggestie om de Brouwerij  aan de Weststraat 32 te Burg-Haamstede voor 
te dragen voor een oorkonde. Het toebehorende woonhuis heeft in 2017 al een oorkonde 
ontvangen maar wellicht kan er nu ook een oorkonde aan Brouwerij zelf worden toegekend.  
Ria Priemus noemt hierin ook Slabberswerf 2 in Zierikzee van de familie Bin als mogelijke 
kanshebber. 
 
Sjaak Boeckhout vraagt aandacht voor de documentaire “Wat wil Schouwen-Duiveland?” van  
BewuSD. Een film over de klimaatcrisis, Schouwen-Duivenland en wat we kunnen en willen 
doen, of wat juist niet.. Ria Geluk, bestuurslid van BewuSD, meldt dat deze documantaire 
nogmaals wordt vertoond op 5 januari 2023 in FiZi. 
 
Anja van der Bijl doet de suggestie om het Jumbo plaatjesboek Bijzonder Schouwen-Duiveland 
aan de jeugd op Schouwen-Duiveland cadeau te doen als aandenken aan hun basisschooltijd. 
Deze suggestie zal worden neergelegd bij Jumbo Nieuwerkerk. 
 
Ria Geluk heeft in eigen beheer een nieuwe voorraad boekjes over de verdronken en gekrompen 
dorpen van Schouwen-Duiveland laten herdrukken. Belangstellenden kunnen hierover contact 
met haar opnemen.Bijdragen en initiatieven voor de 70-jarige herdenking Watersnoodramp 
kunnen worden aangemeld bij Ria Geluk voor vemelding op de herdenkings-
activiteitenkalender. Ook noemt Ria Geluk de informatie-avond op 28 november a.s. voor 
eigenaren van rijksmonumenten, georganiseerd door het Erfgoedplatform. 
 
De Chichoreifabriek aan de Rijksweg bij Capelle staat op instorten. Het gebouw heeft echter 
geen monumentenstatus en derhalve helaas geen bescherming tegen afbraak. 
 
Na de pauze  
Na de pauze vindt de officiele overhandiging en presentatie van de 47e Stad & Lande Kroniek 
plaats. Voorzitter Anita de Munnik neemt het eerste exemplaar in ontvangst. 
Ilja Mostert en Inge Schipper, twee nieuwe jonge leden van de commissie Jaarboek, praten 
samen dit gedeelte van de avond aan elkaar. 
We maken kennis met enkele auteurs die een van de 7 artikelen hebben geschreven in dit weer 
zeer geslaagde jaarboek. 
Marlies Jongejan vertelt over de 18e eeuwse haringvisserij van Burgsluis en Huib Uil doet uit 
naam van de heer J.S. Bakker uit de doeken waarom molen De Zwaan in Moriaanshoofd zeer 
waarschijnlijk een vorige leven had in Leerdam. Ilja Mostert beschrijft de jeugd van Pietje Nort 
in het Burgerweeshuis van Zierikzee en Huib Uil informeert ons over de bepaald niet 
eenvoudige tijd in Zierikzee van Ch.W. Vermeijs, burgemeester van Zierikzee in 1890-1908. 
Als laatste neemt Dennis Schouten het woord en hij vertelt op ludieke wijze over zijn oom 
Renso de Haan, in de jaren 60 en 70 agrarisch ondernemer in Nieuw-Haamstede. 
 
Na afloop dankt voorzitter Anita de Munnik iedereen voor zijn aanwezigheid en sluit de 
vergadering. 
 
 
 


